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SVET: To je odkaz od dvoch najbohatších miliardárov sveta, zakladateľa Amazonu Jeffa
Bezosa a generálneho riaditeľa Tesly Elona Muska.

Jeff Bezos a Elon Musk hovoria, že ľudská populácia nie je ani zďaleka dosť veľká: „Keby sme mali
bilión ľudí, mali by sme v danom čase tisíc Mozartov.“

Zatiaľ čo títo dvaja súťažia vo vesmírnom biznise – Bezos vlastní Blue Origin, zatiaľ čo Musk má
SpaceX – zhodujú sa na určitých aspektoch budúcnosti ľudstva.

Jeff Bezos na otázku, či dúfa v budúcnosť ľudstva vo vesmíre o stovky či tisíce rokov, odpovedal:

„Rád by som videl, viete, bilión ľudí žijúcich v slnečnej sústave. Ak by sme mali bilión ľudí, mali by
sme v každom okamihu tisíc Mozartov a tisíc Einsteinov…Naša slnečná sústava by bola plná života,
inteligencie a energie.“

Spoločnosti ako Blue Origin a SpaceX podľa neho vytvárajú vesmírnu infraštruktúru, na ktorej môžu
budúce generácie stavať väčšie veci.

„Keď som zakladal Amazon, nemusel som vyvíjať platobný systém. Už to existovalo. Volalo sa to
kreditná  karta,“  povedal.  „Nemusel  som vyvíjať  dopravný  systém na  doručenie  balíkov.  Už  to
existovalo. Volalo sa to poštová služba a Royal Mail a Deutsche Post. A tak celá táto infraštruktúra už
bola na svojom mieste. A mohol som sa postaviť na jej plecia.“

Povedal, že chce použiť svoje „výhry z Amazonu“ na vybudovanie ťažkej infraštruktúry, ktorú budú
využívať vesmírni podnikatelia budúcich generácií.

Predstavuje si  ľudí  žijúcich v obrovských vesmírnych staniciach,  ktoré majú „veľa výhod oproti
„planetárnym  povrchom“,  vrátane  schopnosti  roztočiť  ich,  aby  vytvorili  normálnu  gravitáciu.
Povedal, že väčšina ľudí by chcela žiť blízko Zeme a ísť tam na dovolenku „rovnakým spôsobom,
akým by ste mohli ísť do Yellowstonského národného parku“. Vidí, že životné prostredie Zeme je
zachované vďaka ťažkej výrobe, ktorá sa presúva do vesmíru, využívajúc zdroje na Mesiaci a v páse
asteroidov.

Pokiaľ ide o Elona Muska, ten dlho zdôrazňoval potrebu, aby sa ľudstvo stalo multiplanetárnym
druhom a predstavuje si, že rakety Starship od SpaceX prepravujú ľudí medzi Zemou a Marsom, kde
bude zriadená stála ľudská prítomnosť.

„Nechceme byť jedným z tých druhov na jednej planéte, chceme byť druhmi s viacerými planétami,“
povedal v roku 2021 po tom, čo SpaceX vyslala astronautov na obežnú dráhu na opätovne použitej
rakete.

Tiež varoval pred „krízou nedostatku obyvateľstva“ tu na Zemi. V lete 2022 povedal, že klesajúca
pôrodnosť v mnohých krajinách predstavuje „najväčšie nebezpečenstvo, ktorému civilizácia čelí“.

Pred niekoľkými rokmi varoval:  „Najväčším problémom, ktorému bude svet čeliť  o 20 rokov, je
populačný kolaps.“ Nedávno zneli  podobné varovania na politickom festivale v Taliansku,  ktorý
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usporiadala premiérka Giorgia Meloni.

„Je dôležité mať deti a vytvoriť novú generáciu,“ povedal Musk účastníkom. Začiatkom tohto roka, po
tom, čo Čína zverejnila čísla ukazujúce klesajúcu pôrodnosť, Musk tweetoval: „Populačný kolaps v
dôsledku nízkej pôrodnosti je oveľa väčším rizikom pre civilizáciu ako globálne otepľovanie…“
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